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Datum: maandag 17 oktober 2022 om 19 uur  
Plaats: Ontvangstzaal van het stadhuis 

Aanwezig:  

 - voorzitter: Jan Van Damme   
- effectieve leden: Hanna Behiels, Gaspar Bosteels, Casier Bart, De Bruyn Peggy, De 

Laet Jenny, De Vos Michel, Dehandschutter Steven, Ooms Marc, Van Kerkckhove 
Elke, Van Stappen Dirk, Vercauteren José 

- plaatsvervangers:  Jurgen Beck, Gorrebeeck Patric, Esmeralda Verhofstede  

- secretaris: Bart Casier (ter vervanging van Barbara Smitz) 
- externe deskundigen: / 

- college: / 
- afvaardiging fracties: /  

 

 
Verontschuldigd:  

Leden : De Prins Lieven, De Meersman Astrid, Geldof Luc, Kurt Herregodts, An Schoenmaekers, Fred 
van Remortel 

Secretaris : Barbara Smitz  
 

 

De voorzitter deelt de verontschuldigingen mee, waaronder ook secretaris Barbara Smitz. Hij stelt 
voor om de ondervoorzitter eenmalig als secretaris aan te duiden. Met uitzondering van betrokkene 

gaat de vergadering hiermee akkoord. De vergadering vraagt de voorzitter om bij de stad aan te 
dringen op vervanging wanneer de secretaris verhinderd is. Dergelijke situatie is niet voor herhaling 

vatbaar, het is de taak van de stad om in een secretaris te voorzien. 

 
 

 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering (15-09-2022) 
 

Er zijn een aantal bedenkingen bij dit verslag: 
 

Dirk Van Stappen: de passage over de bedenkingen en vragen vanuit de landbouwsector op p. 5 is 
verwarrend en onvoldoende genuanceerd. In het bijzonder betreft het de eerste zinnen van de 

eerste paragraaf (eerste bolletje, waarbij de vierde zin dient geschrapt) en het voorlaatste bolletje 

(waarvan alleen de laatste zin kan behouden blijven). Het is niet aan de stad om te bepalen hoe en 
wat een bedrijf moet produceren, noch voor klassieke bedrijven, noch voor landbouwbedrijven.  

 
Peggy De Bruyn:  Het laatste deel van de opmerking over de taak van het Projectteam mag 

verwijderd worden, namelijk: “het is aan het projectteam van het beleidsplan ‘Plan Bloei’ om deze 
vragen in overweging te nemen en de nodige stappen te ondernemen om er antwoorden op te 

formuleren..” 

 
Het verslag wordt goedgekeurd met de voorgestelde aanpassingen. 

 
 

 

 
 

 

Gemeentelijke commissie  
voor ruimtelijke ordening  
 
Verslag vergadering 
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1. Advies op Conceptnota Beleidsplan Bloei 

De vergadering vertrekt van het concept van advies dat door secretaris Barbara Smitz werd 
voorbereid en komt na verdere gedachtewissel en overleg tot volgend advies: 

 
De GECORO kan zich vinden in de grote lijnen van de conceptnota van het beleidsplan ‘plan Bloei’ : 

de algemene ambitie, de doelstellingen, de visie. Uitgangspunten als het lobbenstadmodel en de Z-

vormige bosstructuur worden mee onderschreven. 
 

In deze fase is het nog vrij algemeen; je vindt gelijkaardige ambities en doelstellingen ook bij andere 
steden en gemeenten. Willen immers niet alle gemeenten een “groene, gezonde en levendige stad” 

zijn? De GECORO meent dat de lat hoger mag liggen en de ambities sterker mogen zijn. De 
rol van Sint-Niklaas als centrumstad en als hoofdstad van het Waasland komt amper aan bod. Wij 

moeten ambitieus durven zijn. 

 
Als GECORO maken we ons nog volgende bedenkingen: 

 
Het plan heeft ambities op vele verschillende vlakken. Voorlopig zijn die ambities nog niet concreet. 

We vragen om in de volgende fase die ambities voldoende concreet te maken en deze 

tegenover elkaar te zetten.  De vraag die daaruit volgt is of alle ambities haalbaar zijn. Is voor al 
deze ambities ook daadwerkelijk plaats op het grondgebied? En kan dit binnen afzienbare tijd of net 

niet? Dit zal moeten onderbouwd worden. We vrezen immers voor onrealistische verwachtingen 
die spanningsvelden zullen creëren tussen verschillende sectoren. We dringen er vanuit de 

GECORO op aan om dit voldoende gedetailleerd uit te werken (mogelijks kan een 

oppervlaktebenadering op hoofdlijnen) en duidelijke keuzes te maken. 
 

De thema’s die de GECORO relevant lijkt om ambitie in te tonen lijsten we hieronder op. Deze 
komen al grotendeels terug in de conceptnota, maar de klemtonen liggen wat ons betreft nog niet 

altijd juist of roepen bij de GECOROleden nog vragen op: 
 

Wonen 

- Ligt de ambitie voldoende hoog? Moeten we als stad niet voorbereid zijn op nog meer 

inwoners op langere termijn? Dient niet meer aanbod gecreëerd? 

- Op sociaal wonen inzetten is belangrijk, hiervoor moet dan ook voldoende ruimte 

beschikbaar worden gesteld opdat dit tijdig kan worden uitgevoerd. Anderzijds is wonen 

voor de (lagere) middenklasse  minstens zo belangrijk en moeilijker te realiseren. Een goede 

sociale mix, inbegrepen economische sterkere gezinnen in de stad, is belangrijk. 

- Om stadsvlucht te vermijden van jonge gezinnen zal de klemtoon nadrukkelijk moeten liggen 

op meer dan appartementen alleen. 

- Willen we mikken op mensen die in Antwerpen werken maar er geen (betaalbare) woning 

vinden? Of verkiezen wij een evenwicht wonen – werken?  

- Ook binnen de kernen van het buitengebied (Nieuwkerken, Belsele en Sinaai) moet 

kwalitatief verdicht worden; groei is aangewezen om deze kernen leefbaar en de 

voorzieningen op peil te houden. Verdichting rondom de stationsomgevingen, waar ook 

telkens een fietssnelweg passeert, lijkt tevens aangewezen, mee in het kader van duurzame 

mobiliteit. 

- Bestrijding van verkrotting en leegstand zijn essentieel. 

- Verdichten en vergroenen van de kernen zijn twee waardevolle elementen; de vraag stelt 

zich hoe je die combineert. 

 

 



 3 

Landbouw 

- De landbouwgerelateerde zaken die worden opgenomen in het beleidsplan moeten 

afgetoetst worden met de taakstellingen die door Europa worden opgelegd en mogen niet 

conflicteren. De gebruikte terminologie is tevens niet altijd correct, wat tot onduidelijkheid 

kan leiden. 

- Te verwachten valt dat de volgende jaren enkele kleinere en middelgrote landbouwbedrijven 

vrijkomen die strategisch gelegen zijn, bv. aanpalend aan een dorpskern. Deze kunnen 

ingezet worden voor andere functies waardoor een win-win kan ontstaan voor eigenaar en 

gemeenschap. Circulair ruimtegebruik is ook in deze belangrijk. 

- De productiviteit van de professionele landbouw ligt hoog en kan allicht nog hoger (vb. 

verticale landbouw); de vraag stelt zich of de landbouw in staat zal zijn om de groei van de 

stad op te vangen en of zelfvoorziening een ambitie kan zijn, waardoor ook hier een 

spanningsveld ontstaat. 

- De sterkste bijdrage die dit plan kan leveren om de lokale verbondenheid van de landbouw 

te versterken is volop inzetten op landbouweducatie en op de korte keten. 

- Een convenant tussen de landbouwsector en de natuurverenigingen zou een positieve 

bijdrage kunnen leveren in kader van toekomstige ontwikkelingen van het buitengebied. De 

hoofdfunctie van landbouwgebieden dient professionele landbouw te zijn. 

 
Zorg en Onderwijs 

- Wil de stad zich verder profileren als regionale onderwijsstad, dan moet dit zeker naar voor 
komen in plan Bloei. 

- Als de stad zich verder wil profileren als stad van de zorg met ruime voorzieningen 
(regionaal ziekenhuis, regionale psychiatrische centra, woonzorgcentra, …) dan dient dit 

opgenomen als ambitie. In het bijzonder zal de komst van VITAZ naar de Neerkouter erin 
moeten worden uitgesproken. Vraag stelt zich dan hoe dit verenigbaar is met het principe 
van de lobbenstadmodel en de ambitie om duurzame verplaatsingen te promoten? 

 

Lokale economie en bedrijvigheid 
- Het centrum van de stad kan zich profileren als dé locatie bij uitstek waar startende 

creatieve ondernemers een plaats kunnen vinden. Vanuit de GECORO wordt geduid dat hier 

enerzijds heel wat vraag naar is en anderzijds de binnenstad nood heeft aan nieuwe 
functies om leegstand te vermijden. 

- De lage jobratio van de stad is verontrustend. Om bijkomende werkgelegenheid te creëren 

zal invullen van leegstand, verweving, verdichting en zuinig ruimtegebruik onvoldoende zijn. 

Er moet bijkomende ruimte zijn om te ondernemen. De ambitie naar bedrijvigheid dient, 
zeker bij stijgend inwonersaantal, bijgesteld. Groei van het aantal inwoners vraagt een 

evenwicht met groei van tewerkstelling. De goede ligging van Sint-Niklaas is een troef voor 
ondernemers. 

- Bij de intentie om bedrijvigheid te verduurzamen door in de hoogte te gaan wordt 
opgemerkt dat bijna alle bedrijventerreinen zijn ingevuld en het moeilijk is om bestaande 
sites om te vormen.  

- Meervoudig ruimtegebruik over sectoren heen is aangewezen (vb. serres op daken van 
bedrijfsgebouwen) 

- De problematiek van de baanwinkels en het moeilijke handelsgebeuren in het centrum 
komen niet aan bod. 
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Groene ruimte en natuur 

- Binnen de kernen zal moeten voorzien worden in extra groene ruimte, naast alle 
verdichtingsprojecten. Ook dit heeft een ruimtebeslag en de ruimte in de stad is eindig. 

- De GECORO onderschrijft de intentie om de groene ruimte prioritair uit te bouwen in de Z-
vormige bosstructuur en in de groene lobben. Er wordt gevraagd naar robuuste groenzones, 
geen versnippering. 

 

Ontspanning 
- Met alle extra inwoners die erbij komen moet naast alle andere functies, ook voldoende 

ruimte voorzien worden voor extra vrijetijdsbeleving. 

 

Strategische sites 

- Om alle verschillende functies te combineren lijkt het nadenken over enkele strategische 

sites cruciaal, ook al zijn ze op vandaag ingevuld door één bepaalde functie. Concreet gaat 

het dan over de SVK-site en de Winningen, de huidige site van Vitaz en de site Westakkers. 

De GECORO vraagt deze mee te nemen in de langetermijnvisie van de stad. 

 

Energie 

- Ook voor energie stelt zich de vraag naar het zelfvoorzienend zijn. Wat is onze 

energiebehoefte? Indien men deze ambitie wil waarmaken zal ruimte nodig zijn. Het plan 

Bloei doet hierover geen uitspraak, waar dergelijke voorzieningen toch fundamenteel op de 

ruimte en het landschap ingrijpen. 

 

Mobiliteit 

- De goede bereikbaarheid van de stad (E 17, N 16, N 41, spoorlijn 59, fietssnelwegen) is een 

troef en dient te worden uitgespeeld in de realisatie van een aantal ambities. Verdichting 

en/of uitbreiding dient te gebeuren rond duurzame mobiliteitsassen (vb. verdichting kernen 

aan de stations, bedrijventerrein tegenaan E 17, …)  

- Infrabel plant het sluiten van alle spoorovergangen op de lijn 59. De GECORO vraagt een 

ruimere en ruimtelijke aanpak, veel meer dan alleen de zoektocht naar waar een brug of 

tunnel kan komen. Het plan Bloei doet hierover geen uitspraken, hoewel dit ruimtelijk 

belangrijk is. 

- Door het drukke personenvervoer op de lijn 59 Gent – Antwerpen schuift het 

goederenvervoer deels door naar de nacht. Is dit op termijn een houdbare situatie en dient 

ook niet te worden nagedacht over de wijze waarop de lijn 59 door de stad loopt? 

 
 

Tot slot nog enkele algemene punten. 
 

Welke identiteit wil de stad nastreven? Ook hierin zullen keuzes moeten gemaakt worden waar 
men vooral op inzet. Het is niet mogelijk om op alles tegelijk in te zetten, sommige belangen staan 

diametraal tegenover elkaar. De keuze zal bepalend zijn om het beleidsplan verder vorm te kunnen 

geven. Welke mensen wil men naar hier aantrekken als we een levendige stad willen worden? Welke 
troeven hebben we en willen we in de toekomst versterken ? Dit dient in de analysefase verder te 

worden uitgewerkt.  
 

Voorts wordt de vraag gesteld wie de doelgroep is van het beleidsplan ‘ plan Bloei’ ? Wie wil je 

bereiken, aantrekken? Dit volgt te weinig uit het document dat voor ligt.  
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Tenslotte kan het ook aangewezen zijn om bij inwoners die vertrokken zijn te luisteren waarom ze 

de stad verlieten en anderzijds ook bij nieuwe inwoners te polsen naar waarom ze in Sint-Niklaas 

zijn komen wonen. Idem dito voor bedrijven die de stad verlaten of naar Sint-Niklaas komen. Dit 
biedt mogelijks heel wat inzicht in wat we als stad ontbreken.  

 
 

Dit besluit werd genomen met algemene stemmen (15)  

 
De voorzitter bedankt de aanwezigen en sluit de vergadering om 21.30 u. 

 
 

 
Bart Casier        Jan Van Damme  

Secretaris ad interim     voorzitter 

 


